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228. schůze Akademického senátu Masarykovy univerzity 

Zápis z řádného zasedání ze dne 4. 6. 2018  
 

Program zasedání 

1. Zahájení ......................................................................................................................... 1 

2. Kontrola úkolů................................................................................................................. 2 

3. Výroční zpráva o činnosti MU za rok 2017 ...................................................................... 2 

4. Výroční zpráva o hospodaření MU za rok 2017 .............................................................. 3 

5. Peněžitý vklad Biology Park Brno, a.s............................................................................. 4 

6. Volba předsedy a člena Legislativní komise AS MU ....................................................... 5 

 

Přílohy zápisu  

1. Prezenční listina 

2. Přijatá usnesení 

3. Výroční zpráva o činnosti Masarykovy univerzity za rok 2017 

4. Výroční zpráva o hospodaření Masarykovy univerzity za rok 2017 

 

Přítomni   

Členové AS senátoři uvedení v prezenční listině a v tabulce účasti, která tvoří přílohu č. 1 

tohoto zápisu; 

                 při zahájení zasedání AS MU bylo přítomno 35 senátorů a senátorek; 

                    celkem se zasedání zúčastnilo 38 členů AS 

   

Zvaní hosté   doc. PhDr. Mikuláš Bek, Ph.D., rektor 

doc. JUDr. Ivan Malý, CSc., prorektor pro internacionalizaci 

prof. Ing. Petr Dvořák, CSc., prorektor pro výzkum 

Mgr. Michal Bulant, Ph.D., prorektor pro studium a informační technologie 

doc. PhDr. Markéta Pitrová, Ph.D., prorektorka pro rozvoj 

doc. PhDr. Mgr. Hana Svatoňová, Ph.D., prorektorka pro vnější vztahy MU 

Mgr. Marta Valešová, MBA, kvestorka  

Mgr. Iva Zlatušková, kancléřka 

Mgr. Tereza Fojtová, ředitelka pro komunikaci 

 
Další členové akademické obce MU 

1. Zahájení  

Jednání zahájil předseda AS, Stanislav Balík, uvítal na zasedání všechny přítomné 

a konstatoval usnášeníschopnost AS MU.   

 

Ze zasedání se omluvili: Klára Drličková, Zuzana Došlá, Michal Kozubek, Petr Vurm, Petr 

Suchý, Dagmar Heiland Trávníková, Eduard Hrazdíra, Karel Kubíček a Jan Werner. 

 

Předseda AS pověřil pořízením zápisu ze zasedání Petra Konopáče. 



 

Stránka 2 z 6 

 

 

Předseda AS dále uvedl, že stále není obsazen jeden mandát v SK za FF (rezignoval 

Matej Patrik Žitňanský).  

 

Předseda AS navrhl program zasedání (viz program). Návrh programu byl schválen. 

 

Přišla Renata Prucklová 

2. Kontrola úkolů 

Předseda AS informoval, že trvá úkol vést diskusi o novele Volební řádu AS MU. 

Předseda AS požádal předsedu VaMK, aby senátory seznámil se stavem jednání komise 

v této věci.  

 

Předseda VaMK (Petr Najvar) informoval, že se VaMK k tomuto bodu sešla v květnu 

2018. Během jednání komise prodiskutovala cca polovinu Volebního řádu AS MU. 

Některé technické otázky by komise ráda prodiskutovala s předsedou Legislativní komise 

AS. V červnu 2018 proběhne další setkání a diskuse by mohla být ukončena cca o 

prázdninách.  

3. Výroční zpráva o činnosti MU za rok 2017 

Předseda AS uvedl, že rektor navrhl projednat Výroční zprávu o činnosti MU za rok 2017 

v termínu stanoveném JŘ AS. AS návrh schvaluje nadpoloviční většinou přítomných. 

 

Rektor informoval, že se jedná o tradiční proces schvalování výroční zprávy v souladu se 

zákonem o vysokých školách. Výroční zpráva o činnosti sleduje ve své struktuře 

Dlouhodobý záměr MU tak, aby z  ní bylo patrné, jak se daří naplňovat dohodnuté cíle. 

Přehlednost dokumentů MU byla kladně hodnocena při institucionální akreditaci MU. Tato 

zpráva je předkládána tradičně před jazykovou korekturou, která bude provedena po jejím 

schválení. Zpráva sleduje závaznou osnovu MŠMT – obsahuje tabulkovou část, kterou 

MŠMT předepisuje, čímž dochází k duplicitě některých informací. MU se nechce vzdát 

vlastní struktury výkladu, která odpovídá Dlouhodobému záměru MU.  

 

Diskuse 

(zápis je v tomto i v dalších bodech zjednodušenou a zkrácenou verzí diskuse, 

nejedná se o doslovný přepis) 

Předsedkyně SK Předložila několik otázek v souvislosti s celouniverzitními aktivitami 

pro doktorandy a školitele. Po přečtení Výroční zprávy o činnosti MU 

kvitovala aktivity MU pro doktorandy. V souvislosti se vzdělávacím 

cyklem PREFEKT se dotazovala, kde se vyučuje, jestli se 

plánuje v něm pokračovat, jakou má historii, jakou má úspěšnost, zda 

existuje nějaká zpětná vazba a případně počet studentů, kteří tento 

kurz navštěvují. Druhý dotaz směřovala k soutěži o podporu 

studentských projektů. Zeptala se, jaký má soutěž dopad na 

studenty, z jakých fakult jsou soutěžící studenti a kteří studenti se 

mohou zúčastnit. 

Rektor Požádal, aby dotazy tohoto typu byly zasílány v předstihu. Bohužel 

nedovedl na vznesené dotazy odpovědět na místě. Prorektor Dvořák, 
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který by pravděpodobně byl schopen odpovědět na vznesené dotazy, 

nebyl vzhledem k jiným povinnostem v daný moment přítomen na 

zasedání AS.   

Malý Přislíbil, že bude předsedkyni SK AS informovat. 

 

Hlasování o Výroční zprávě o činnosti MU za rok 2017 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 36. 

Pro:                    36 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. d) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů schvaluje Výroční zprávu o činnosti Masarykovy univerzity za 

rok 2017, která tvoří přílohu zápisu ze zasedání. 

4. Výroční zpráva o hospodaření MU za rok 2017 

Předseda AS uvedl, že rektor navrhl projednat Výroční zprávu o hospodaření MU za rok 

2017 v termínu stanoveném JŘ AS. AS návrh schvaluje nadpoloviční většinou 

přítomných. 

 

Kvestorka tento bod představila. Výroční zpráva o hospodaření byla projednána v EK AS. 

Obdobně jako Výroční zpráva o činnosti MU má stanovenou osnovu, kterou předepisuje 

MŠMT. Hlavní zdroje informací pro tuto zprávu jsou rozvaha, výkaz zisků a ztrát, výkaz 

peněžních toků (tzn. cashflow) a účetní evidence. Kvestorka blíže popsala vývoj výnosů 

a nákladů. Uvedla, že rozpočet na rok 2018 se zvedl na 8 miliard Kč. Struktura výnosů – 

28 % tvořil příspěvek na vzdělávací činnost, 10 % tvořila institucionální podpora vědy 

a výzkumu a dále ostatní výnosy (ostatní veřejné prostředky, vlastní zdroje a doplňková 

činnost). Normativ činil v roce 2017 necelých 40 % rozpočtu. Kvestorka popsala přehled 

hospodářského výsledku, a jak se na něm podílely jednotlivé fakulty. Lékařská fakulta 

v tomto ohledu vedla (hlavně díky samoplátcům), následně pak dobrého výsledku v tomto 

ohledu dosáhli Filozofická fakulta, CŽV, kurzy, Správa kolejí a menz MU (zvláště sekce 

ubytování). Zdroje – veřejné zdroje (rozpad na jednotlivé zdroje je zahrnut ve výroční 

zprávě). Dotace na vzdělávání 58 %, dotace na vědu a výzkum 42 %. Veřejné prostředky 

– rozdělení na investice a neinvestice. Na minulém zasedání AS MU bylo uvedeno, že 

investice narostly na 1,2 miliardy Kč, je tu znatelný nástup strukturálních fondů 

a předpoklad rozběhnutí nového investičního programu. Dále blíže rozebrala vývoj 

a složení výnosů a nákladů. Polovinu nákladů tvoří osobní a sociální náklady (cca 49 – 

52 %), MU nevybočuje v tomto ohledu z průměru. Pokud se osobní náklady pohybují 

kolem 50 %, lze na MU nahlížet jako na zdravou organizaci. Vývoj investičních prostředků 

– prudký pokles související s ukončením minulého programovacího období v roce 2016; 

pro rok 2017 a 2018 postupný nárůst. Vývoj a stav fondů – může se zdát, že MU má 

velké rezervy ve fondech, což je na jednu stranu pravda; na druhou stranu čekají MU 

velké náklady na spolufinancování investic v několika dalších letech (min. 8 let): nový 

investiční program a rozběhlé projekty v operačním programu OP3V. Předpokládá, že 
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velkou část zdrojů bude MU více čerpat v příštích letech. Stav a pohyb majetku a závazků 

MU – majetek ve výši cca 16 mld. Kč, z toho je cca 10 mld. Kč v budovách a cca 6 mld. 

Kč v technologiích. Plán 2018 – předpoklad nárůstu ve všech jednotlivých složkách.  

 

Přišli Lukáš Buchta a Radim Šíp  

 

Stanovisko Ekonomické komise AS MU 

EK AS doporučuje Akademickému senátu schválit „Výroční zprávu o hospodaření MU za 

rok 2017“. (Stanovisko přijato jednomyslně, přednesl je předseda EK Josef Menšík) 

 

Diskuse 

Vymazal Upozornil, že na s. 9 je uvedena nesrovnatelnost, že v roce 2017 klesl 

objem vyplacených stipendií o necelé 1 % na 491 mil. Kč. Obdobný 

odstavec je dále na s. 48, kde z tabulky vyplývá, že se jedná o 491 600 

000 Kč, jedná se zřejmě o chybné zaokrouhlení.  

Kvestorka Přislíbila, že nesrovnalost bude vyřešena.  

 

Hlasování o Výroční zprávě o hospodaření MU za rok 2017 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 38. 

Pro:                    38 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. d) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů schvaluje Výroční zprávu o hospodaření Masarykovy univerzity 

za rok 2017, která tvoří přílohu zápisu ze zasedání. 

5. Peněžitý vklad Biology Park Brno, a.s. 

Předseda AS informoval, že rektor přeložil návrh ve lhůtách dle JŘ AS. AS se k návrhu 

vyjadřuje nadpoloviční většinou přítomných.   

 

Kvestorka shrnula, že MU v roce 2014 vstoupila do společnosti Biology Park Brno, a. s., 

nepeněžitým vkladem, a to vložením pozemku v hodnotě 11 040 000 Kč. Souběžně 

probíhaly dlouholeté soudní spory dědiců rodiny Kohnových o některé pozemky na 

Kampusu MU v Bohunicích. V roce 2017 došlo k rozhodnutí soudu v jedné části sporu, 

kde byla část pozemku, který MU vložila do Biology Parku, vrácena rodině Kohnových. 

Biology Park požádal MU o finanční doplacení vkladu, který odpovídá částce 107 525 Kč. 

MU doplacením vyčistí svůj vklad do společnosti, majetková účast MU bude nadále 

v hodnotě 25 %. Další jednání povede Biology Park s rodinou Kohnových samostatně a 

bude se řešit odkup tohoto pozemku. Po zhodnocení všech právních a finančních aspektů 

kvestorka doporučila, aby MU nahradila část nepeněžitého vkladu peněžitým a 

přenechala další jednání a spory na Biology Parku.  
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Stanovisko Ekonomické komise AS MU 

EK AS doporučuje Akademickému senátu vyslovit souhlas se záměrem nahradit 

nepeněžitý vklad do společnosti Biology Park Brno, a. s., peněžitým vkladem ve výši 107 

520 Kč. (Stanovisko přijato jednomyslně, přednesl je předseda EK Josef Menšík) 

 

Diskuse 

Michal Koščík požádal vedení MU o informace o sporech s dědici rodiny Kohnových, 

zejm. zda je mimo výše uvedenou část původního nepeněžitého vkladu do společnosti 

Biology Park zpochybňována některá další část vkladu.  

  

Hlasování o peněžitém vkladu Biology Park Brno, a.s. 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 38. 

Pro:                    37 

Proti:              0 

Zdrželi se:           1 

 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 2 písm. c) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů souhlasí se záměrem nahradit nepeněžitý vklad Masarykovy 

univerzity do společnosti Biology Park Brno, a. s., peněžitým vkladem ve výši 

107 520 Kč. 

6. Volba předsedy a člena Legislativní komise AS MU 

Veronika Smutná rezignovala na funkci předsedkyně LK z důvodu mateřské a rodičovské 

dovolené. Uvedla, že se nechystá končit v AS MU. Bude-li mít o to AS MU zájem, může 

působit v LK jako řadová členka, nikoliv jako předsedkyně. Doporučila nominovat Michala 

Koščíka na funkci předsedy LK. Michal Koščík je právník působící na Lékařské fakultě 

a působí již v LK. Je ochoten tuto funkci vykonávat, pokud je jí známo.  

 

Předseda AS upozornil, že volba člena LK proběhne veřejně, ke zvolení je třeba 

nadpoloviční většina přítomných. Volba předsedy LK proběhne tajně nadpoloviční 

většinou přítomných.  

 

Nominace na předsedu LK AS MU: Michal Koščík. 

 

Michal Koščík nominaci přijal. Krátce se představil. Na MU vystudoval, pracoval i jako 

právník na Rektorátu MU. Postupně se stal právníkem Lékařské fakulty, kde rovněž učí 

zdravotnické právo. Částečně učí na Právnické fakultě, kde mu úvazek klesá, jelikož je 

výrazně vytěžován na Lékařské fakultě. S vnitřní legislativou fakult a univerzity má bohaté 

zkušenosti. V souvislosti se svojí kandidaturou rezignoval na pozici řadového člena LK 

AS MU.  
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Diskuse  

Lízal Zeptal se Michala Koščíka, zda hodlá respektovat stávající procedury, 

které byly v LK nastaveny. 

Koščík Jako člen LK se účastnil obecné dohody, proto nemá v úmyslu procedury 

měnit. 

 

Volba předsedy LK AS MU – Michal Koščík 

Tajné hlasování 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 38. 

Pro:                    37 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

Nehlasoval:               1 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity bere na vědomí rezignaci předsedkyně 

Legislativní komise AS MU JUDr. Veroniky Smutné, Ph.D., a volí předsedou 

Legislativní komise AS MU Mgr. Bc. Michala Koščíka, Ph.D. 

 

Volba členky LK AS MU – Veronika Smutná 

Počet přítomných členů AS MU byl před zahájením hlasování 38. 

Pro:                    38 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity volí JUDr. Veroniku Smutnou, Ph.D., 

členkou Legislativní komise AS MU. 

 

Nejbližší řádné zasedání Akademického senátu MU bylo svoláno na 1. října 2018.  

 

Na závěr předseda AS poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání v 16.37 hod. 

  

Zapsal: Petr Konopáč  

 

Text schválil: doc. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D., předseda AS MU, dne 13. 6. 2018. 

 

Zápis zveřejněn po sedmidenní lhůtě na uplatnění připomínek členů AS dne 21. 6. 2018. 

 

 

 

…………………………………………. 

doc. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D. 



 

 

Příloha č. 1 
 

PREZENČNÍ LISTINA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 4. 6. 2018 

Komora akademických pracovníků 

  

  Přítomen Nepřítomen 

Právnická fakulta     

prof. JUDr. Josef Bejček, CSc. X  

JUDr. Klára Drličková, Ph.D.  omluvena 

JUDr. Veronika Smutná, Ph.D. X  

Lékařská fakulta     

prof. MUDr. Milan Brázdil, Ph.D. X  

Mgr. Bc. Michal Koščík, Ph.D. X   

doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D.  X   

Přírodovědecká fakulta     

prof. RNDr. Zuzana Došlá, DSc.  omluvena 

prof. RNDr. Zdeněk Glatz, CSc. X  

RNDr. Pavel Lízal, Ph.D. X   

Filozofická fakulta     

doc. Ivan Foletti, MA, Docteur es Lettres X  

Mgr. Petr Vurm, Ph.D.  omluven 

Mgr. Daniel Vázquez Touriňo, Ph.D. X   

Pedagogická fakulta     

Mgr. Kateřina Lojdová, Ph.D. X  

Mgr. Petr Najvar, Ph.D. X  

doc. Mgr. Radim Šíp, Ph.D. X  

Ekonomicko-správní fakulta     

Mgr. Maria Králová, Ph.D. X  



 

 

Mgr. Josef Menšík, Ph.D. – předseda KAP X  

doc. Mgr. Jiří Špalek, Ph.D. X  

Fakulta informatiky     

prof. RNDr. Ivana Černá, CSc. X  

prof. RNDr. Michal Kozubek, Ph.D.  omluven 

  doc. RNDr. Tomáš Pitner, Ph.D. X  

Fakulta sociálních studií     

doc. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D. X  

doc. Mgr. Tomáš Řiháček, Ph.D. X   

PhDr. Petr Suchý, Ph.D.  omluven 

Fakulta sportovních studií     

Mgr. Dagmar Heiland Trávníková, Ph.D.  omluvena 

Mgr. Eduard Hrazdíra, Ph.D.  omluven 

Mgr. Michal Kumstát, Ph.D. X  

Vysokoškolské ústavy     

Mgr. Karel Kubíček, Ph.D.  omluven 

Mgr. Kamila Novotná X  

PhDr. Renata Prucklová X  

  

 

  

  

  



 

 

 

PREZENČNÍ LISTINA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 4. 6. 2018 

Studentská komora 

 

  Přítomen Nepřítomen 

Právnická fakulta     

Lukáš Buchta X  

Oldřich Florian X  

Lékařská fakulta     

Natália Antalová X  

 Albert Štěrba  X 

Přírodovědecká fakulta     

Mgr. Michaela Tvrdoňová – předsedkyně SK X   

Bc. Ondřej Vymazal  X  

Filozofická fakulta     

  Mgr. et Mgr. Tomáš Varga X  

Mgr. et Mgr. Jan Werner  omluven 

mandát neobsazen   

Pedagogická fakulta     

Karel Doleček X  

Mgr. et Mgr. Markéta Sedláková X  

Ekonomicko-správní fakulta     

Alexandra Bečková  X 

Ing. Martin Murín X  

Ing. Ondřej Špetík X  

Fakulta informatiky     

Mgr. Jakub Peschel X  

RNDr. Vladimír Štill X  



 

 

Fakulta sociálních studií     

Ing. Mgr. Daniel Kerekeš X  

Jiří Němec X  

Fakulta sportovních studií     

  Mgr. Tereza Králová X  

  Bc. Michal Vlček X  
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PŘIJATÁ USNESENÍ 

Zasedání Akademického senátu MU dne 4. 6. 2018 

 

1. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. d) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů schvaluje Výroční zprávu o činnosti Masarykovy univerzity za rok 

2017, která tvoří přílohu zápisu ze zasedání. 

2. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. d) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů schvaluje Výroční zprávu o hospodaření Masarykovy univerzity za 

rok 2017, která tvoří přílohu zápisu ze zasedání. 

3. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 2 písm. c) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů souhlasí se záměrem nahradit nepeněžitý vklad Masarykovy 

univerzity do společnosti Biology Park Brno, a. s., peněžitým vkladem ve výši 107 520 Kč.  

4. Akademický senát Masarykovy univerzity bere na vědomí rezignaci předsedkyně 

Legislativní komise AS MU JUDr. Veroniky Smutné, Ph.D., a volí předsedou Legislativní 

komise AS MU Mgr. Bc. Michala Koščíka, Ph.D. 

5. Akademický senát Masarykovy univerzity volí JUDr. Veroniku Smutnou, Ph.D., členkou 

Legislativní komise AS MU. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


